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W SPRAWIE ZWIĘKSZENIA STAWKI DOTACJI 
DO DOTOWANYCH POSIŁKÓW 1SPRZEDAWANYCH W BARACF MLECZNYCH 

Szanowny Panie Ministrze, 

Na podstawie art. 2 ust. 1, ust. 2 pkt. 1 i ust: 3 ustawy z dnia 1 lipca 2014 roku 
petycjach, wnoszę, w interesie pub *cznym, o podjęcie działań  legislacyjnych mających na 

celu zwiększenie stawki dotacji o dotowanych posiłków sprzeda anych w barach 
mlecznych. 

Obowiązujące Rozporządze 'e Ministra Finansów z dnia 30 marca 2015 roku . 
w sprawie dotacji przedmiotowych do posiłków sprzedawanych w baracll mlecznych ustala 
stawkę  dotacji w wysokości 40% wartości zakupionych surowców, uwzględnieniem 
podatku od towarów i usług, zużytych do sporządzania dotowanych posiłków, powiększonej 

narzut. Takie dotacje, jako jedna z form udzielania pomocy społecznej z budżetu państwa, 
stanowią  duże wsparcie dla najuboższej części społeczeństwa oraz podmio ów prowadzących 
bary mleczne, jednakże w aktualnej sytuacji gospodarczej i ekonomi znej w jakiej się  
znaleźliśmy, nie są  pomocą  wystarczającą  by móc utrzymać  te k•adycyjne lokale 
gastronomiczne. 

Tadeusz Kościński 
Minister Fin 'W. ....... ..... zał. .... .................... 
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Ministerstwo Finansów 
Ul. świętokrzyska 12 
00-916 Warszawa 
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Wysoka inflacja, a co za tym  idzie gwałtowny wzrost cen su owców, znaczące 
podwyżki cen energii elektrycznej i g  zu, jak również  wzrost innych kosztów stałych, w tym 
m.in. wzrost minimalnego wynagrod enia za pracę, podwyżki czynszów najmu, wzrost opłat 
za użytkowanie wieczyste gruntó oraz rosnąca presja płacowa powodują, że koszty 
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O petycjach wyrażam zgodę  na ujawnienie na stronie 
moich danych osobowych, jako podmiotu wnoszącego 
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utrzymania barów mlecznych drastycznie wzrastają. Już  obecnie bary mleczne odnotowują  
duże straty, które wraz z upływem kolejnych miesięcy będą  się  tylko pogłębiać. 

Do niedawna za sprawą  dotCji na poziomie 40 % ceny dotowanych posiłków w 
barach mlecznych mogły być  niskie, a ria jedzenie tam mogli sobie pozwolić  najubożsi, w tym 
samotne matki z dziećmi, emeryci, renciści, biedniejsi studenci, natomiast podmioty 
prowadzące rzeczone lokale gastronomiczne mogły je utrzymać  bez ponoszenia strat. 
Jednakże stawka dotacji ustalona przed wielu laty nie przystaje do obecnej sytuacji 
gospodarczej i ekonomicznej panującej w Polsce. Obecnie, gdy wszystko wokół  drożeje, 
prowadzenie barów mlecznych bez onoszenia strat stało się  praktycznid niemożliwe, co w 

  

perspektywie czasu będzie prowadziło do ich likwidacji. Żaden podmiot nie pozwoli sobie 
bowiem na ponoszenie dalszych, narastających strat, zwłaszcza biorąc pod uwagę  bardzo 
trudne ostatnie dwa lata prowadzenia działalności gastronomicznej, w dobie pandemii. 

By utrzymać  bary mleczne, a przy tym umożliwić  korzystanie Iz  tanich posiłków 
najuboższej części społeczeństwa, konieczne jest wsparcie z budżetu aństwa w postaci 
wyższej dotacji do posiłków sprzdfuvanych w barach mlecznych. Z ana117y kosztów 
utrzymania barów mlecznych prowadzonych przez naszą  Spółdzielnię  wynika, iż  w aktualnej 
sytuacji na utrzymanie barów mlecznych bez ponoszenia strat pozwoliłaby dotacja w 
wysokości 55%. Podwyższenie dotli w tych granicach nie tylko pozwoliłoby na uniknięcie 
likwidacji barów mlecznych, ale przyczyniłoby się  również  do utrzymania miejsc pracy, a 
ludzie najbiedniejsi nadal mogliby rorzystać  z ciepłych tanich, posiłków. Należy w tym 
miejscu przypomnieć, że bary mleczre wpisują  się  w polską  tradycję  i do tej pory były w niej 
mocno zakorzenione, począwszy od przełomu XIX i XX w., poprzez okres po 1918 r., a 
następnie czasy PRLu. Po 1989 r. bary mleczne utrzymały się  właśnie dzięki dotacjom z 
budżetu państwa. Dzisiaj ponownie ta pomoc z budżetu państwa w postaci wyższych dotacji 
jest konieczna; dla podmiotów prowadzących bary mleczne - by utrzymać  te tradycyjne lokale 
gastronomiczne, jak również  dla tej mniej zamożnej części społeczeństwa. 

Reasumując, mając na wzgyzie• interes publiczny, wnoszę  o zajęcie stanowiska 
w opisanej sprawie, a następnie o podjęcie działań  legislacyjnych r ających na celu 
zwiększenie stawki dotacji do dotowanych posiłków sprzedawanych w barach mlecznych. 

W trybie art. 4 ust. 3 ustawy 
internetowej Ministerstwa Finansów 
petycję. 

Do wiadomości: 
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